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Or.0002.5.7.2021

Protokół Nr XXXII/2021 .
z XXXII zdalnej sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyła się w dniu 26 maja 2021 r. w godzinach od 10:00 do 13:28

Prowadzący obrady - Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Lesinski, który
obrady sesji prowadził z sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w Sępólnie
Krajeńskim ul. T. Kościuszki 11.

Ad. 1 0twarcie sesji

Otwarcia zdalnej XXXII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan
Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej, który poinformował, że sesja
będzie utrwalona za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania z sesji
są udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy
oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty.

Przewodniczący RM poinformował, że sesja Rady Miejskiej została zwołana i odbywa
się w trybie zdalnym zgodnie z art. 1 5zzx ustawy z dnia 2 marca 2020r. o szczególnych
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem
COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych.
Przywołany przepis pozwala na prowadzenie obrad sesji, podejmowania rozstrzygnięć,
w tym uchwał z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość - zdalny
tryb obradowania.

Następnie Przewodniczący RM przywita?ł wszystkich radnych Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim oraz:
- Pana Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,
- Panią Dagmarę Fabiszak Radcę Prawnego Urze;du Miejskiego,
- Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli,
- Dyrektorów jednostek organizacyjnych, kierowników Referatów UM oraz wszystkich
uczestniczących i oglądających w mediach.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum,

Przewodniczący RM poinformował, źe w związku z tym, że sesja odbywa się w trybie
zdalnym obecność radnych będzie sprawdzona poprzez wyczytywanie nazwisk
radnych, którzy po wywołaniu potwierdzą swoją obecność.

Przewodniczący RM stwierdził, po połączeniu się z każdym radnym, że na 15 radnych
obecnych jest 14 co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska w Sępólnie
Krajeńskim może obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Lista radnych RM biorących udział w zdalnej sesji RM stanowi załącznik nr 2 do
protokołu.

Nieobecny radny RM Antoni Dolny, który usprawiedliwił swoją nieobecność.

Usprawiedliwienie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Strona 1 z 26



b) prypdstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformowal że porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji, został zamieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej.

Następnie Przewodniczący RM poinformował, że Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
zwrócił się z wnioskiem o wycofanie z porządku obrad projektów uchwał w sprawie
wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat oraz odstąpienia od przetargowego
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej stanowiącej własność
Gminy Sępólno Krajeńskie zamieszczonych w porządku obrad w punkcie 12
podpunkt g, h, i, j, k.

Przewodniczący RM odczytał treść wniosku. Wniosek stanowi załącznik nr 4 do
protokołu.

Pytań do przedstawionego wniosku nie było, w związku z tym Przewodniczący RM
zarządził głosowanie nad zmianą porządku obrad polegającą na wycofaniu z porządku
obrad projektów uchwał w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat oraz
odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości
gruntowej stanowiącej własność Gminy Sępólno Krajeńskie. Ponadto poinformował,
ze pozostałe podpunkty z porządku obrad tj. l), ł) przesuną się odpowiednio na
podpunkty g i h.

W wyniku przeprowadzonago głosowania wniosek o zmianę porządku obrad
polegający na wycofaniu z porządku obrad projektów uchwał z punktu 12 podpunkt
g), h), i), ji k) w sprawie wyra'żenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat oraz
odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości
gruntowej stanowiącej własnoś«5 Gminy Sępólno Krajeńskie został przyjęty, poprzez
połączenie się zdalnie z każdym radnym, następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zko0c wniósek o
zmianę porządku obrad.

Porządek obrad przed zmianą stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

zmianę porządku obrad,Wobec tego, że nikt więcej nie zgłosił wniosku o
Przewodniczący RM odczytał porządek obrad po zmianie.

Porządek obrad po zmianie

1. Otwarcie sesji

a) stwierdzenie quorurn,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.
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4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między
sesjami.

5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Raport o stanie Gminy Sępólno Krajeńskie za 2020 rok,

a) przedstawienie raportu,

.b) debata nad raportem,

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego
wotum zaufania.

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2020 rok
wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdania finansowe.

8. 1 . Sprawozdanie z wykonania budźetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2020
rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego:

a) przedstawienie sprawozdania,

b) uchwała Nr 3/S/2021 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 1 kwietnia 2021 r. w sprawie
wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego sprawozdaniu z wykonania budźetu Gminy Sępólno
Krajeńskie za 2020 r. wraz z informacją o stanie mienia Gminy,

c)opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim o
wykonaniu budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2020 rok przez
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego wraz z wnioskiem o udzielenie
Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium z wykonania budżetu
za rok 2020,

d) uchwała Nr 3/Kr/2021 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 maja 2021r. w sprawie opinii
o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w
sprawie absolutorium dla Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z
wykonania budżetu za 2020 r.

8.2. Sprawozdanie finansowe Gminy Sępólno Krajeńskie:
a) bilans z wykonania budżetu j.s.t.,
b) łączne sprawozdanie jednostki:

- bilans,
- rachunek zysków i strat w wariancie porównawczym,
- zestawienie zmian w funduszu,
- informacja dodatkowa.

8.3. Dyskusja nad sprawozdaniami.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020
- rok.
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10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok.

11. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Sępólno Krajeńskie
z organizacjarni pozarządowymi i innymi podmiotarni prowadzącymi
działalność po,$tku publicznego w 2020 roku.

12. Podjęcie uchwał w sprawie :

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie,

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2021 rok,

c) udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego,

d) określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz
określenia wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego,

e) wyrażenia zgody na utworzenie Spółki Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa
,,KZN-Bydgoski" Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością,

f) zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu
Rozwo5u Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej
Spółce Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa ,,KZN-Bydgoski" Spółka z
ograniczoną odpowiedzialnością,

g) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat oraz odstąpienia od
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej
stanowiącej własnoś«5 Gminy Sępólno Krajeńskie,

h) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat oraz odstąpienia od
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej
stanowiącej własność Gminy Sępólno Krajeńskie.

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego
Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i
zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

14. Odpowiedzi na wolne wnioski.

15. Zakończenie sesji.

Przewodniczący RM stwierdził,
przedstawionego porządku obrad.

Że Rada Miejska będzie obradowała wg

Ad. 2 Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńśkim

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Zapytał radnych o
ewentualne uwagi do protokołu.
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Uwag do protokołu nie było, w związku z powyższym Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Radni RM po wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego RM opowiedzieli się, czy są
,,za", ,,przeciw" czy ,,wstrzymują się" od głosu.

Protokół z XXXI sesji Rady Miejskiej zostal przyjęty, poprzez połączenie się zdalnie z
każdym radnyrn następującymi głosarni:

za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3 Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej

Przewodniczący RM poinformował, iż Burmistrz Sępólna Krajeńskiego zło0ł
sprawozdanie z działalności w okresie między sesjarni na jego ręce. Zostało ono
przesłane radnym za pośrednictwem poczty elektronicznej, będzie ono stanowiło
załącznik do protokołu, dlatego nie będzie czytane.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego.

Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który zapytał odnośnie pisma do Wojewody
Kujawsko-Pomorskiego dot. udzielenia wsparcia finansowego, kiedy będzie
rozstrzygnięcie. Ponadto w nawiązaniu do rozmowy z Panią Iwoną Kozłowską Posłem
na Sejm RP w sprawie poparcia stara?r» o zwiększenie udziałów środków unijnych na
rewitalizację miasta zapytał, czy jest szansa, aby Pani Poseł wsparła? Następnie
zapytał jakie zostało wypracowane stanowisko podczas spotkania w dniu 17 maja
2021 rok z Marszałkiem Województwa. Odniósł się również do spotkania w LGD w
sprawie z podziału środków. Zapytał na jaki cel można wykorzystać środki z LGD,
które dostępne są dla samorządów.

Pan Waldemar Stupałkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do pisma
dotyczącego wystąpienia gminy do Wojewody o wsparcie, konkretnie o zwiększenie
środków finansowych z rezerwy budżetu państwa na zadanie pt. "Budowa gminnego
przedszkola w Sępólnie Krajeńskim". Przypomniał, że Gmina Sępólno Krajeńskie
uzyskała wsparcie w wysokości2 mln zł. Natomiast ze względu na wysoki koszt tego
zadania sięgający 10 mln zł gmina wystąpiła do Wojewody o wsparcie dodatkowe z
rezerwy budżetu państwa. Na dzień dzisiejszy odpowiedzi w tej sprawie jeszcze nie
ma, powinna przy5sć w ustawowym terminie. Wszystkie urzędowe sprawy powinny
być załatwiane niezwłocznie, nie dalej niź w ciągu miesiąca, a w szczególnych
przypadkach do dwóch miesięcy, więc w tym czasie gmina powinna uzyskać
odpowiedź. Dodal że rezerwę budżetu pajistwa dzieli Pan Premier, więc ta sprawa na
pewno jeszcze trochę potrwa, z chwilą kiedy gmina otrzyma odpowiedż, zostanie ona
przekazana radnym.

Odnośnie rozmowy z Panią Poseł Iwoną Kozłowską Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
wskazał, że jest to druga sprawa, z którą wystąpiła Gmina Sępólno Krajeńskie o
dodatkowe wsparcie ale tym razem do Urzędu Marszałkowskiego i dotyczy to
programu rewitalizacji centrum naszego miasta. Zadanie jest realizowane, natomiast
wsparcie które otrzymaliśmy jest na poziomie 36%, licząc też 10% wsparcia z budżetu
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państwa. Zadania te mogą być wsparte w dużo większym procencie. Ze względu na
dodatkowe roboty, które wystąpiły w obszarze tej inwestycji, gmina wystąpiła do Pana
Marszałka z prośhą o zwiększenie procentu dofinansowania tego zadania. Dodał, że
gmina poprosiła również Panią Poseł o interwencję, która rozmawiała z Panem
Marszałkiem ale odpowiedzi do dnia dzisiejszego nie ma. Z chwilą uzyskania tych
odpowiedzi radni równieź zostaną poinformowani.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego poinformowal że odbyło się spotkanie z
Wicemarszałkiem Panem Sosnowskim oraz przedstawicielami naszego sarnorządu i
powiatu dotyczące m.in. współpracy na temat budowy tzw. małej obwodnicy dla
Sępólna Krajeńskiego tj. 1,5 km drogi z Grochowca do Niechorz-Siedlisko, która ma
wpadać w węzeł obwodnicowy drogi krajowej na skrzyżowaniu Jastrzębiec-Bydgoszcz.
Nadmienił, że w rozmowach padły pewne ustalenia, mówiące o tym, że Pan Marszałek
będzie się zwracal do samorządów zarówno powiatu jak i gminy o współudział
finansowy w realizacji tej inwestycji. Padły też konkretne propozycje, że będą proszeni
o udział finansowy w realizacji całego przedsięwzięcia w wysokości od 5 do 10%
wartości. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że w przypadku budowy
obwodnic SEI to dość duże kwoty, więc jeśli chodzi o Gminę Sępólno Krajeńskie
zasygnalizowano, że nie jest w stanie uczestniczyć w znacznych nakładach
finansowych, ale nie uchyla sie od współpracy, ponieważ chcemy aby ta obwodnica
jak najszybciej powstała. Dodał, że Wicemarszałek zapewnił, źe podczas sesji
kwietniowej Urząd Marszałkowski wprowadzi to zadanie do swojego budżetu. Pan
Stupałkowski poinformował, że niedawno wpłynęło pismo, którego załącznikiem był
projekt porozumienia dotyczący opracowania tzw. dokumentów środowiskowych,
czyli wstępnej dokumentacji. W porozumieniu wskazane jest, że wartość tego zadania
jest szacowana na 300 tys. zł i jest prośba, aby każdy samorząd, czyli Urząd
Marszałkowski, powiat, Gmina Sępólno Krajeńskie wyłożyła po 100 tys. zł. Burmistrz
Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że naszym zdaniem jest to sprzeczne z tym co zostało
ustalone na wspólnym spotkaniu, dlatego też wspólnie z władzami Powiatu
Sępoleńskiego zostanie wystosowane odpowiednie pismo proszące o to, aby
dostosować rarny współpracy do ustaleń, które były na wspólnym posiedzeniu,
ponieważ nie było deklaracji, iż gmina i powiat jest wstanie po 1 /3 kosztów całej
inwestycji realizować, jeżeli chodzi o przedsięwzięcie. Ponadto, że nie było równieź
mowy o studium środowiskowym, że na tym etapie samorząd województwa będzie
prosił o współfinansowanie, więc jest dość duży problem z podpisaniem tego
porozumienia. Wystąpienie to będzie w tym kierunku, że jeżeli juź na tym etapie
trzeba współfinansować dokumentację to zgodnie z ustaleniami, które zostały podjęte
na wspólnym spotkaniu w Sępólnie Krajeńskim.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do kolejnego wniosku
dotyczącego środków LGD. Wskazał, źe zostały jeszcze niewielkie środki finansowe,
które mogą być dysponowane przez poszczególne sarnorządy wchodzące w 'skład
grupy ,,Nasza Krajna", gdzie konkretnie dla Sępólna będzie 101 tys. zł i 160 tys. zł na
koniec roku. Aplikowanie o 160 tys. zł będzie możliwe dopiero w grudniu pod koniec
roku, natomiast o 101 tys. zł można już teraz składać wnioski i dotyczy to spraw
związanych z kulturą, rekreacją i sportem. Dodal że tego typu przedsięwzięcia będą
mogły być finansowane z tych środków.

Więcej pytaji do sprawozdania nie było, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt
i przeszedł do kolejnego według porządku obrad.

Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami

o
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że informacja została wysłana
do radnych za pośrednictwem poczty elektronicznej, dlatego będzie ona stanowiła
załącznik do protokołu i nie zostanie odczytana.

Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do informacji.

Nikt nie zabrał głosu, wobec tego Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł
do kolejnego.

Ad. 5 Składanie interpelacji i zapytań przez radnych

Przewodniczący RM otworzył punkt dotyczący składania interpelacji i zapytań przez
radnych.

Przewodniczący RM poinformował, że zwia,iku z tym, że interpelacje i zapytania nale$
składać pisemnie to, między sesjarni wpłynęło pisemne zapytanie radnej RM Marioli
Mosiądz, które zostało przedstawione ustnie na poprzedniej sesji w sprawie
planowanej przebudowy ulicy Wyspiajiskiego. Zapytanie zostało skierowane do
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego. Ustnej odpowiedzi ju?ż podczas obrad sesji udzielił
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, ale odpowiedź również musi być na piśmie, dlatego
została udzielona w ustawowym terminie.

Następnie Przewodniczący RM odczytał treść zapytania, które będzie stanowiło
załącznik nr 10 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację lub
zapytanie, to prosił odczytać i dostarczyć do biura RM.

Więcej interpelacji i zapytań nie było, dlatego Przewodniczący RM zamknął ten punkt
i przeszedł do kolejnego.

Ad. 6 Wolne wnioski i informacje

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad, a następnie zło$ł
wszystkim marnom w imieniu radnych Rady Miejskiej i własnym $czenia z okazji
Dnia Matki.

Ponadto poinformował, że wpłynęło pismo od Prokuratora Rejonowego w Tucholi w
sprawie rozważenia dokonania zmian legislacyjnych w uchwale XXX/289/2021 z
dnia 7 kwietnia 2021r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Sępólno
Krajeńskie w 2021r. Pismo zostało przekazane Panu Burmistrzowi celem podjęcia
stosownych działań. Przewodniczący RM odczytał treść pisma, które stanowi
załącznik nr 11 do protokołu.

Wolne wnioski zło$li :

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Anna Miczko zło$ła wniosek o uporządkowanie
dwóch działek, które graniczą z molem. Dodała, że jest tam du,q bałagan i trzeba
podjąć odpowiednie kroki, aby właścicieli zmusić administracyjnie o uporządkowanie
terenu.

Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który w nawiązaniu do wypowiedzi Burmistrza
Sępólna Krajeńskiego na temat środków z Lokalnej Grupy Działania, ponowił wniosek
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zgłoszony już w poprzednim roku o wykonanie ścieżki rowerowej, która połączy rondo
ks. Grudzińskiego z Placem Przy'3aźni. Wykonanie ścieżki pozwoli przejechać pod
mostem na molo i przedostać się na drugą stronę miasta omijając korki i ruch.
Realizacja tej inwestycji mogłaby być realizowana ze środków LGD przeznaczonych
m.in. na rekreację i sport.

Głos zabrala Pani Ewa Czeszewska Sołtys Sołectwa Skarpa, która podziękowała za
wystosowanie pisma do Urzędu Marszałkowskiego o wpisanie drogi wojewódzkiej 241
na listę dróg niebezpiecznych.

Następnie Pani Sołtys poprosiła o odpowiedź na wniosek o wymianę lampy ulicznej,
przy drodze gminnej, która ma uszkodzoną konstrukcję. Wniosek był złożony w
styczniu i do tej pory nie uzyskano na niego odpowiedzi.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Szwarc, który zło,$ł wniosek o budowę placów zabaw
w Dziechowie i Piasecznie. Dodał, że czas najwyższy zrealizować to zadanie, ponieważ
w tej sprawie nic się nie dzieje.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 7. Raport o stanie Gminy Sępólno Krajeńskie za 2020 rok:

a) przedstawienie raportu

Przewodniczący RM poprosił Pana Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego o przedstawienie raportu.

Raport o stanie Gminy Sępólno Krajeńskie za 2020 rok stanowi załącznik nr 12 do
protokołu.

Pan Waldemar Stupałkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego również w imieniu
samorządu gminy Sępólno Krajeńskie oraz własnym złożył wszystkim ma?rnom
najserdeczniejsze ,$czenia.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że raport o stanie Gminy
Sepólno Krajeńskie jest dokumentem, który składa się co roku przez ka,Idego
włodarza gminy do dnia 31 maja, zgodnie z przepisarni ustawy o samorządzie
gminnym. Raport o stanie gminy został przygotowany za rok 2020 i zawiera on
podstawowe informacje dotyczące naszej gminy.
Wyjaśnił, że Gmina Sępólno Krajeńskie zajmuje powierzchnię 229 km'-, CO plasuje
gminę na 10 miejscu spośród 144 gmin naszego województwa. Przeważa5ącą częścią
naszej gminy są uzytki rolne, a pozostały obszar zajmują lasy oraz tereny
zurbanizowane. Gmina jest właścicielem 177 km dróg, z czego drogi i ulice
utwardzone w postaci asfaltu, polbruków, płyt drogowych, trylinki zajmują 51,5 km.
Pozostałe drogi stanowią drogi gruntowe i utwardzone kruszywem drogowym, które
stanowią łącznie 126 km, spośród tego znaczna większość, bo ponad 60o/o tych dróg
jest utwardzona w formie kruszywa wapiennego lub kamiennego. Pozostałe kilometry
dróg są drogarni jeszcze typowo gruntowymi.
Gmina Sępólno Krajeńskie posiada 26 jednostek pomocniczych, współpracują z
gminą 24 sołectwa i 2 zarządy osiedli. Łącznie gminę zarnieszkuje 15341
mieszkańców według stanu na koniec roku 2020.
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Rok 2020 zamknął się wykonaniem dochodów na poziomie ponad 84 mln złotych, a
wykonanie wydatków zamknęło się na poziomie prawie 88 mln złotych. Większość
wydatków są to wydatki bieżące. W rołcu 2020 przeznaczonych było 14% wszystkich
wydatków na wydatki majątkowe. Większość tych wydatków była przeznaczona na
budowę dróg i budowę kanalizacji, ale były też realizowane wydatki w oświacie, w
ochronie przeciwpożarowej, w turystyce oraz budowane były place zabaw. Rok 2020
zamknął się zadłuźeniem na poziomie 9 mln złotych, większość zadłużenia stanowią
po,$czki zaciągnięte z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na realizację
zadań związanych z gospodarką wodno-ściekową.
Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że rok 2020 będzie
zapamiętany jako rok pandemii. Rada Miejska podjęła stosowne uchwały, kierowane
do podmiotów, przedsiębiorców mówiące o pomocy w tej trudnej sytuacji. Wyjaśnił,
źe m.in. zostały przedłużone płatności rat podatku od nieruchomości, pewne podatki
zostały umorzone ze względu na całkowite zarnknięcie działalności (np. gastronomia).
Budźet obywatelski ze względów pandemicznych nie był realizowany w ubiegł3mi
roku. Mienie gminne na dzień 31 grudnia 2020 roku w3irnosiło 167 204 584 zł i jest
to wartość mienia, któryrn dysponuje gmina, w stosunku do roku wcześniejszego,
mienie gminy powiększyło się o prawie 11 mln złotych. Gmina Sępólno Krajeńskie
jest również właścicielem dwóch miejskich spółek, gdzie gmina posiada 100%
udziałów w tych spółkach. W Zakładzie Gospodarki Komunalnej wartość udziałów
wynosi 7 933 800 zł, w Zakładzie Transportu i Usług wartość tych udziałów wynosi
1290 000 zł.

Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego poinformował, że raport o stanie gminy
zgodnie z przepisarni musi zawierać informację o realizacji programów, polityk,
strategii. W Gminie Sępólno Krajeńskie obowiązuje Strategia Rozwoju Gminy, która
będzie zmieniana. Obecna Strategia ma w swoich planach rozbudowę, modernizację
infrastruktury technicznej i społecznej wpływającej na jakość $cia mieszkańców,
poprzez wykorzystanie różnych źródeł energii odnawialnej. Cel strategiczny
infrastruktury technicznej był realizowany głównie poprzez budowę i modernizację
różnego rodzaju dróg m.in. ul. Sportowa, BOWiD, przebudowa drogi gminnej w
Lutówku, rozpoczęto modernizację centrum miasta, budowa drogi gminnej w
Wilkome, modernizacja kanalizacji sanitarnej na terenie miasta, budowa oświetlenia
drogowego, przebudowa ulicy Pokrzywnickiego, a na terenach wiejskich przebudowa
drogi relacji Niechorz-Komierówek. W zakresie infrastruktury społecznej nastąpił
remont i przebudowa budynku starej szkoły w Lutowie, doposażenie placów zabaw i
siłowni plenerowych w Wałdówku, Lutówku oraz w Sępólnie Krajeńskim. Dodał, że w
celach strategicznych jest również tworzenie warunków do rozwo5u
przedsiębiorczości. Zrealizowane tereny inwestycyjne pozwoliły na kolejne
uruchamianie działek pod działalność dla przedsiębiorców. Również cały czas są
udostępniane pomieszczenia w Inkubatorze Przedsiębiorczości dla tych którzy mają
problemy z miejscem do prowadzenia swojej działalności.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że wśród różnego rodzaju
programów i planów są też realizowane miejscowe plany zagospodarowania
przestrzennego. Rada Miejska w minionym roku podjęła stosowne uchwały o
opracowaniu np. planów przestrzennych w obrębie ulic Chojnickiej, Baczyńskiego
oraz w Niechorzu. Ruszył również program rewitalizacji, realizowany jest równieź
program ochrony środowiska polegający m.in. na stałej wymianie pokryć
azbestowych. Program ten będzie realizowany jeszcze przez lata, ponieważ do 2032
roku pokrycia azbestowe mają zniknąć z dachów.

Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego poinformował, źe Rada Miejska w minionym
roku odbyła 11 sesji, na których podjęto łącznie 109 uchwał. Z tych 109 uchwał 84
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zostały całkowicie zrealizowane, 21 uchwał jest w trakcie realizacji oraz nie została
zrealizowana 1 uchwała, która dotyczyła konsultacji społecznych odnośnie zmian
statutów w jednostkach gminnych z powodów warunków pandemicznych, 2 uchwały
zostały unieważnione, a 1 została uchylona przez Radę Miejską.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że kolejne informacje jakie
zostały zawarte w raporcie o stanie gminy to informacje dotyczące oświaty i edukacji.
Ponad 20 mln złotych zostalo wydatkowanych na tą działalność w roku ubiegłym.
Gmina Sępólno Krajeńskie prowadzi 2 przedszkola: Przedszkole Nr 1 z Oddzia?łarni
Integracyjnymi i Przedszkole Nr 2 oraz prowadzi Szkołę Nr 1 i Nr 3 w Sępólnie
Krajeńskim, a także Szkołę w Lutowie, Waldowie, Wiśniewie, Zalesiu oraz Zbożu.
Placówki te prowadzą również odziały przedszkolne, łącznie 524 dzieci z naszej gminy
uczęszcza do oddziałów przedszkolnych lub przedszkoli. W 7 szkołach kształci się
1 295 uczniów. W raporcie zawarte są wyniki osiągnięte przez poszczególne szkoły,
a także zawarte są informacje finansowe i nakłady na poszczególne placówki.

Gmina Sępólno Krajeńskie jak i każdy sarnorząd w zeszłym roku spotkał się z
wyjątkową sytuacją pandemii. Cała oświata musiala przejść na formę kształcenia
online. Z początku spowodowało to duże problemy z dostępnością do sprzętu,
odpowiednich łączy internetowych i narzędzi. Zostało zakupionych 136 laptopów i
100 tabletów dla tych, którzy takiego sprzętu nie mieli. Z uwagi na pandemię można
było przeprowadzić w naszych placówkach sporo drobnych remontów oraz polepszyć
bazę, którą ju?ż dysponuje Gmina Sępólno Krajeńskie.
Kolejnym obszarem, który gmina jest zobowiązana raportować to obszar związany z
polityką społeczną. Ośrodek Pomocy Społecznej pierwszy musiał zmierzyć się z
pandemią oraz z tym, co nale,$ wykonać w tej trudnej sytuacji. Tak jak każda
instytucja musiał przestawić się wewnętrznie na inny tryb pracy. Ponadto musiał
poradzić sobie ze wszystkimi bieżącymi zadaniami ale również z dodatkowymi, które
pojawiły się w związku z sytuacją pandemiczną. Burmistrz Sępólna Krajeńśkiego
podziękował pracownikom Ośrodka Pomocy Społecznego za udział w łagodzeniu
skutków pandemii od prostych zakupów, po wyposażenie w odpowiedni sprzęt.

Kolejnym obszarem, którym zajmuje się gmina jest zapewnienie opieki
dzieciom od 20 tygodnia do 3 lat przez Centrum Małego Dziecka i Rodziny. W
ubiegłym roku z tej placówki skorzystało 120 dzieci. Praca Żłobka i Klubu Dziecięcego
również była realizowana w czasie pandemii i mimo pewnych okresów zawieszenia tej
działalności to Centrum Małego Dziecka i Rodziny wykonywało swoje obowiązki
właściwie. W Gminie Sępólno Krajeńskie prowadzona jest również Świetlica
Terapeutyczna, która jest instytucją skierowaną do dzieci, szczególnej grupy naszych
mieszkańców. W ubiegłym roku pomocy uzyskało 84 dzieci, gdzie miały zapewnioną
odpowiednią opiekę oraz możliwość rozwoju, a także możliwość edukacji.

Do zadań własnych gminy nale$ także kultura i sport. Jedną z instytucji,
która zajmuje się taką działalnością to Biblioteka Publiczna. Jeżeli chodzi o zbiory
biblioteczne to na 1 000 mieszkańców jest 3 389 woluminów. Cała baza zbiorów
bibliotecznych jest opracowana komputerowo. Biblioteka dysponuje zbiorem 52
tysięcy książek. W Bibliotece działa jako jedna z 5 w kraju Społeczna Rada
Biblioteczna. Biblioteka Publiczna dysponuje również tzn. Cyfrowym Archiwum
Tradycji Lokalnych, który zawiera ponad 3 tysiące różnego rodza5u archiwaliów
dotyczących Sępólna Krajeńskiego i okolic. W 2020 roku każde dziecko w wieku od
3 do 6 lat, które z Gminy Sępólno Krajeńskie odwiedziło Bibliotekę otrzymało
bezpłatną wyprawkę czytelniczą. Była to realizacja programu ,,Mała Książka- Wielki
Człowiek" ze środków pozyskanych z Ministerstwa Kultury, Dziedzictwa Narodowego
i Sportu.

Kolejną instytucją, która zajmuje się kulturą w gminie jest Centrum Kultury i
Sztuki, które zarządza obiektem w Sępólnie Krajeńskim oraz Wiejskim Ośrodkiem
Kultury w Lutowie i Wałdowie. Ze względów pandemii cała oferta działalności
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Centrum Kultury musiała przenieść się do internetu. W roku 2020 oprócz pierwszych
miesięcy, pozostałe miesiące były bogato wypełnione ofertą kulturalną online oraz
internetową. Oferta ta cieszyła się bardzo du$m zainteresowaniem. Rok 2020 tak
jak w pozostałych jednostkach, był rokiem korzystnym pod względem
przeprowadzenia nakładów remontowych i inwestycyjnych. Został zakupiony sprzęt
nagłaśniający do profesjonalnej usługi imprez plenerowych.

Następnym obszarem, który ujęty jest w raporcie to rekreacja i sport, głównie
realizowany w Centrum Sportu i Rekreacji w Sępólnie Krajeńskim. CSiR administruje
obiektarni położonymi przy ulicy Chojnickiej. Jest to kompleks sportowo-rekreacyjny:
hala widowiskowo-sportowa, stadion lekkoatletyczny z boiskiem trawiastym, boczne
boisko trawiaste, korty tenisowe, cztery boiska do pla?żowej piłki siatkowej, bulodrom,
siłownia, sala gimnastyczna ,,Pilawa", sala do ćwiczeń fitness, wielofunkcyjna
świetlica, kawiarnia, punkt gastronomiczny z salą bankietową i altanką
wypoczynkową oraz baza noclegowa. W roku 2020 baza noclegowa się powiększyła i
łącznie CSiR dysponuje 149 miejscami noclegowymi w 7 domach sportowca. Domy
sportowca są w dość wysokim standardzie, w pokojach znajduje się lodówka,
łazienka, telewizor i łącze internetowe.
Centrum Sportu i Rekreacji zajmuje się również Centrum Aktywności Społecznej,
molem spacerowym z kawiarnią i amfiteatrem. Posiada równieź we władaniu plaź,e
miejsJ nad Jeziorem Sępoleńskim, pla?że nad Jeziorem Juchacz, plaźe nad Jeziorem
Sępoleńskim po drugiej stronie pla?;$ miejskiej tzw. ,plaźa mara", pole biwakowe,
trasę PZU, trasę zdrowia w lasku miejskim, szalet miejski i pozostałą infrastrukturę
trasy pieszo-rowerowej wokół Jeziora Sępoleńskiego, Eko-bazę, Eko-przystanki, Eko-
parkingi w Lutówku, Niechorzu i Juchaczu oraz tężnie solankowe. Miniony rok był w
tej dziedzinie również pod znakiem pandemii, ale przy ograniczeniach sanitarnych
udało się zorganizować wiele imprez.

Głównymi korzystającymi z obiektów CSiR były:
- gminne szkoły, łącznie 900 godzin rocznie,
- uczestnicy różnego rodzaju zajęć i turniejów organizowanych przez Centrum to

ponad 700 godzin,
- członkowie grupy MLKS ,,Krajna", średnio ok 500 godzin rocznie

W obiektach Centrum Sportu i Rekreacji został rozegrany Grand Prix Polski w
tenisie stołowym, są to imprezy rangi mistrzowskiej, ogólnopolskiej. Spowodowało to,
iż pojawiła się w Sępólnie Krajeńskim kadra Polski w tenisie stołowym. Kadra ta
korzystała z bazy treningowej, którą posiada CSiR i MLKS ,,Krajna".

Mimo pandemii można było zorganizować półkolonie dla dzieci. Z półkolonii
letnich, jak i zimowych korzystało 150 dzieci od 1 do 6 klasy. W raporcie znalazła się
t?e informacja dotycząca aktywności obywatelskiej. Gmina przywiązuje bardzo
duźą wagę do współpracy z organizacjarni pozarządowymi. Aktywność obywatelska
vqra'ra się głównie w uczestnictwie w stowarzyszeniach. Na terenie gminy działa około
30 stowarzyszeń z rózną intensywnością. Gmina Sępólno Krajeńskie co roku
przyjmuje program współpracy z organizacjami pozarządowymi i na rok 2020 taki
program równieź zostal przyjęty. Gmina ogłosiła konkurs ofert w rocznym prograrnie
współpracy na 2020 rok, w którym wzięło udział 14 organizacji pozarządowych.
Zostały zgłoszone 23 oferty w poszczególnych obszarach:
- rozvvój sportu w Gminie Sępólno Krajeńskie,
- przeciwdziałanie uzależnieniom i patologii społecznej,
- nauka, edukacja, oświata i wychowanie,
- wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej,
- upowszechnia?nie turystki i krajoznawstwa,
- kultura, sztuka, ochrona dóbr kultury i dziedzictwa narodowego,
- pomoc społeczna, w tym pomocy rodzinom i osobom w trudnej sytuacji życiowej

oraz wyrównywania szans tych rodzin i osób.

Strona 11 z 26



W 2020 roku na ten cel zostało wydanych 716 tys. zł, dodatkowo były również małe
granty na równego rodzaju inicjatywy, które narodziły się w trakcie roku.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że miniony rok, był rokiem niezwykle
trudnym zarówno dla mieszkańców jak i dla całego kraju. Zapisał się w parnięci jako
rok pandemii, powodującej całkowitą zmianę sposobu Ocia i pracy, gdzie trzeba była
nauczyć się funkcjonować w nowej rzeczywistości. Gmina Sępólno Krajeńskie w roku
2020 nie znalazła się w pogorszonym stanie, a nawet w lepszym niż w latach
poprzednich, co pokazują dane statystyczne, które zostały zawarte w raporcie.

Przewodniczący RM podziękował za przedstawienie raportu, następnie zarnknął ten
podpunkt porządku i przeszedł do kolejnego.

b) debata nad raportem

Przewodniczący RM poinformował, że w debacie nad raportem udział wezmą tylko
radni RM, ponieważ mieszkańcy nie zgłosili do Przewodniczącego RM chęci swojego
udziału w debacie. Informacja dla mieszkańców o udziale w debacie została
zamieszczona na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie
i na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie oraz na tablicy ogłoszeń UM.
W związku z powyźszym Przewodniczący RM zaprosił radnych RM do udziału w
debacie nad raportem. Wyjaśnił, że radni RM raport otrzymali, a także że był on
omawiany na wszystkich posiedzeniach komisji Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim.

Następnie Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w
debacie nad raportem.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnkną?ł ten podpunkt i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

c) podjęcie uchwaly w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna
Krajeńskiego wotum zaufania

Przewodniczący RM przypomniał, że zgodnie z uchwałą o sarnorządzie gminnym Rada
Miejska podejmuje uchwałę bezwzględną większością głosów ustawowego sldadu
rady. Bezwzględna liczba głosów przy 1 5-osobowym składzie, to co najmniej8 głosów.

Następnie Przewodniczący RM odczytal treść projektu uchwały.

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej
RM w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś ma pytania do uchwały.

Nikt nie zabrał głosu, więc zarządził głosowanie nad projektem uchwały oraz poprosił,
aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego wotum zaufania
zostało przy5e;ta, poprzez połączenie się zdalnie z k.idym radnym, następującymi
głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13 do protokołu.
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Uchwała Nr XXXII/301 /2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
maja 2021 r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego wotum
zaufania stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Wszyscy uczestniczący w sesji zdalnie brawarni pogratulowali Burmistrzowi Sępólna
Krajeńskiego uzyskanego wotum zaufania.

Głos ,zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który podziękował za jednoznaczne
udzielenie wotum zaufania. Dodal, że jest to potwierdzenie działalności w gminie
przez radnych, którzy jednogłośnie kwitują to co wydarzyło się w minionym roku, i że
widzą, że gmina jest w dobrym stanie i daje teź nadzieję na przyszłość.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad.8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za
2020 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz

sprawozdania finansowe:

Przewodniczący RM Franciszek Lesinski poinformował, że wszystkie materiały
związane z tym punktem porządku obrad radni otrzymali vvraz z materiałami na
sesję.

Ad. 8.1. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie
za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego

a) przedstawienie sprawozdania

Przewodniczący RM poprosił Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy Sępólno
Krajeńskie, która uczestniczyła w sesji zdalnie o przedstawienie sprawozdania.

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2020 rok wraz z
informacją o stanie mienia komunalnego stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że większość informacji w tyrn
informacji finansowych zostały przedstawione przez Pana Burmistrza, ponadto radni
otrzymali sprawozdania w ustawowych terminach, były one również przedmiotem
posiedzeń wszystkich stałych komisji Rady Miejskiej.

Następnie Skarbnik Gminy omówiła najważniejsze elementy sprawozdania w
przedstawionej prezentacji multimedialnej. Na zakończenie poinformowała, że
sprawozdanie zostało przedstawione na wszystkich komisjach i zaopiniowane zostało
pozytywnie, ponadto pozytywna opinia jest Regionalnej Izby Obrachunkowej jeśli
chodzi o kontrolę formalno-prawną.

Wydruk z prezentacji stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Głos zabrał Pan Waldemar Stupałkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który
stwierdził, że uzupełnieniem informacji z wykonania budżetu będzie materiał filmowy
ograniczony do zadań majątkowych również naznaczony wspomnianą pandemią.

Materiał filmowy stanowi załącznik nr 17 do protokołu.
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Przewodniczący RM stwierdził, że obejrzeliśmy krótki film, który pokazuje jak
pięknieje i rozń3a się nasza gmina i jeżeli tak dalej pójdzie to będziemy jedną z
najpiękniejszych gmin co najmniej w naszym województwie.

Przewodniczący RM zamknął podpunkt i przeszedł do kolejnego podpunktu.

b) uchwała Nr 3/S/2021 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 1 kwietnia 2021r. w sprawie

wyrażenia opinii o przedlożonym przez Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie za 2020r. wraz z informacją o stanie mienia Gminy

Przewodniczący RM poinformował, że powyższą uchwałę radni otrzymali w
materialach sesyjnych i zapewne zapoznali się z treścią, w związku z tym odczytał
uchwałę wraz z częściowym uzasadnieniem.

Uchwała Nr 3 / S / 2021 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Bydgoszczy z dnia 1 kwietnia 2021r. w sprawie wyra?żenia opinii o przedłoźonym przez
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie za 2020r. wraz z informacją o stanie mienia Gminy stanowi załącznik nr
18 do protokołu.

Przewodniczący RM przeszedł do kolejnego podpunktu.

c) opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim o
wykonaniu budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2020 rok przez
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego wraz z wnioskiem o udzielenie
Bnrmist'ryowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium z wykonania

budżetu za rok 2020

Przewodniczący RM poprosił Pana Artura Juhnke Przewodniczącego Komisji
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim o przedstawienie opinii i wniosku o
udzielenie Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium za 2020 rok.

Pan Artur Juhnke Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał treść opinii oraz
wniosku o udzielenie Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium z wykonania
budżetu za 2020 rok.

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim o wykonaniu
budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2020 rok przez Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego wraz z wnioskiem o udzielenie Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego
absolutorium z wykonania budżetu za rok 2020 stanowi załącznik nr 19 do
protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten podpunkt i przeszedł do kolejnego.

d) uchwała Nr 3/Kr/2021 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 maja 2021r. w sprawie opinii
o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim

w sprawie absolntorinm dla Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z
wykonania budżetu za 2020r.
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Przewodniczący RM poinformował, że powyższą uchwałę radni otrzymali w
materiałach sesyjnych i zapewne zapoznali się z treścią, w związku z tym odczytał
uchwałę wraz z częściowym uzasadnieniem.

Uchwała Nr 3/Kr/2021 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Bydgoszczy z dnia 14 maja 2021r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w sprawie absolutorium dla Burmistrza
Sępólna Krajeńskiego z wykonania budżetu za 2020r. stanowi załącznik nr 20 do
protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 8.2. Sprawozdanie finansowe Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poprosił
przedstawienie sprawozdania.

a) bilans z wykonania budżetu j.s.t.,
b) łączne sprawozdanie jednostki:

- bilans,
- rachunek zysków i strat w wariancie porównawczym,

- zestawienie zmian w funduszu,
- informacja dodatkowa

Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy o

Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że sprawozdanie finansowe gminy składa się z
budżetu jednostki sarnorządu terytorialnego oraz z bilansu łącznego, na który
składają się bilanse wszystkich jednostek organizacyjnych wchodzących w skład
gminy. Dodała, że do sprawozdania finansowego zaliczamy również rachunek zysków
i strat, również jako suma wszystkich rachunków jednostek organizacyjnych, zmianę
w funduszu jednostki jako suma wszystkich zmian w jednostkach organizacyjnych
oraz informacja dodatkowa, która jest uszczegółowieniem poszczególnych pozycji
aktywów i pasywów tego bilansu.

Skar6nik Gminy wskazała, że sprawozdanie finansowe zostało szczegółowo omówione
na Komisji Budżetu oraz na Komisji Rewizyjnej RM. Zostało ono w wyznaczonym
terminie przesłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej. 8prawą charakterystyczną
dla sprawozdania fina?nsowego w zakresie bilansu łącznego jest to, iż wynik finansowy
tych jednostek jest wynikiem ujemnym, co związane jest z realizacją zadań
nieodpłatnie oraz nieprowadzeniem działalności stricte gospodarczej. Nadmieniła, źe
jeźeli chodzi o bilans jednostki sarnorządu terytorialnego, to poszczególne stany
aktywów i pasywów odpowiadają stanom, które wynikają ze sprawozdania z
wykonania budżetu tj. w zakresie wyniku finansowego oraz po stronie pasywów i
żródeł finansowania aktywów.

Pani Skarbnik dodała, źe sprawozdanie zostało przedstawione
pozytywnie.

i zaopiniowane

Sprawozdania finansowe Gminy Sępólno Krajeńskie stanowią załącznik nr 21 do
protokołu.

Przewodniczący RM Franciszek Lesinski zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. s.a. Dyskusja nad sprawozdaniami
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Przewodniczący RM otworzył punkt dotyczący dyskusji na sprawozdaniarni i zaprosił
do dyskusji.

W dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec tego Przewodniczący RM zamknął dyskusję
i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowejo za
2020 rok

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały. Wyjaśniła, że
uchwała dotyczy zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 rok. Na
sprawozdanie składa się bila?ns jednostki sarnorządu terytorialnego oraz łączne
sprawozdanie finansowe, na który składa się bilans, rachunek wyników zmiennych
kapitałów oraz informacja dodatkowa. Treść uchwa?ły dotyczy zatwierdzenia
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie za 2020 rok. Uchwała wchodzi w Ocie z dniem podjęcia. Komisja
Rewizyjna rozpatrzyła pozytywnie sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z
wykonania budżetu wraz z informacją z Regionalnej Izby Obrachunkowej.

Projekt uchwały został przedstawiony na wszystkich stałych komisjach Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i uzyskał pozytywną opinię.

Przewodniczący RM zapytal, CZ'37 SEI pytania do projektu uchwały.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad projektem
uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 rok została
podjęta poprzez, połączenie się zdalnie z kaźdym radnym, następującymi głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XXXII/302/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
maja 2021 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 rok
stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

Głos zabra?ła radna RM Mariola Mosiądz, która poinformowała, że nie będzie mogła
uczestniczyć w dalszych obradach sesji.

W związku z powyższym Przewodniczący RM stwierdził, że Rada Miejska będzie
obradowała w 13 osobowym składzie.

Następnie Przevvodniczący RM zamknąl ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu
porządku obrad.

Ad. 10. Podjęcie nrhwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna
Krajeńskiego absolutorium z tytuhi wykonania budżetu za 2020 rok
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Przewodniczący RM otworzył ten punkt i odczytał projekt uchwały w sprawie
udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium z tytułu wykonania
budżetu za 2020 rok.

Projekt uchwały zosta?ł przedstawiony na wszystkich komisjach Rady Miejskiej
Sępólnie Krajeńskim i uzyskał pozytywną opinię.

W

Przewodniczący RM zapytal czy są pytania do projektu uchwały.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad projektem
uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium z
tytułu wykonania budźetu za 2020 rok została podjęta, poprzez połączenie się zdalnie
z każdym radnym, następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

za -

Uchw.ała Nr XXXII/303/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
maja 2021 r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego
absolutorium z tytułu wykonania budźetn za 2020 rok stanowi załącznik nr 25
do protokołu.

Głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który podziękował za udzielone
jednoznaczne absolutorium. Dodał, że jest to kolejne absolutorium, ale każde jest tak
samo mocno prze?ane, poniewa?ż każdy włodarz staje co roku przed Radą i zdaje
egzamin z działalności minionego roku. Podziękował za dobrą współpracę z całą Radą,
na czele z Przewodniczącym RM jak i z przewodniczącymi wszystkich komisji.
Nadmienił, że wiele trudnych spraw było rozpatrywanych podczas posiedzeń komisji,
które uzyskiwały status odpowiednich projektów uchwał, a po podjęciu przez radnych
uchwał. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego podziękowania skierował także do
wszystkich współpracowników, dyrektorów jednostek gminnych, prezesów spółek
gminnych, Pani Mecenas. Podziękował również sołtysom, poniewaź w czasie pandemii
kontakt z mieszkańcami był utrudniony, to dzięki radnym i sołtysom można było
dowiedzieć się o problemach mieszkajiców.

Ponownie wszyscy uczestniczący w sesji zdalnie brawami pogratulowali Burmistrzowi
Sępólna Krajeńskiego uzyskanego absolutorium.

Następnie Przewodniczący RM z okazji uzyskania absolutorium w tytułu wykonania
budźetu Gminy za 2020 rok zło;sył Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego w imieniu
radnych Rady Miejskiej i własnym gratulacje. Wskazał, że wysiłek Pana Burmistrza
w zakresie gospodarki finansowej zostanie doceniony także w następnych latach,
bowiem zrealizowane teraz inwestycje będą słu$ć kolejnym pokoleniom
mieszkańców naszej gminy. Dodał, że praca nad budżetem i jego realizacją jest
udziałem wielu m.in. Rady Miejskiej, Pani Skarbnik Gminy, dyrektorów jednostek
organizacyjnych oraz pracowników urzędu, dlatego równieź należą się podziękowania.
Podkreślił, źe jest to już 20 udzielone absolutorium Burmistrzowi Sępólna
Krajeńskiego, z tej okazji Oczył wytrwalości, pełnej realizacji zobowiązań
oczekiwanych przez mieszkańców gminy. Niech kolejne lata będą wypełnione
sukcesami, społeczną akceptacją i źeby były żródłem satysfakcji i motywacji do
dalszej pracy.
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Burmistrz Sępólna Krajeńskiego serdecznie podziękował za $czenia i podkreślił, że
bez wzajemnej i dobrej współpracy nie byłoby to możliwe.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu porządku
obrad.

Ad. 11. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Sępólno
Krajeńskie z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2020 roku

Przewodniczący RM poinformował, że sprawozdanie radni otrzymali
zawiadomieniem o sesji.

WraZ Z

Pani Beata Kozłowska Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich, która uczestniczy w
sesji zdalnie przedstawiła w prezentacji multimedialnej ,,Sprawozdanie z realizacji
Programu Współpracy Gminy Sępólno Krajeńskie z organizacjami pozarządowymi i
innymi podmiotarni prowadzącymi dzialalność po$tku publicznego w 2020 roku".

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 26 do protokołu.
Wydruk z prezentacji multimedialnej stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

W dyskusji nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt i
przeszedł do kolejnego.

Ad. 12. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali vvraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana Wieloletniej Prognozy
Finansowej związana jest z wprowadzeniem nowego przedsięwzięcia tj. ,,Budowa
nowego przedszkola w Sępólnie Krajeńskim". Zadanie to jest dofinansowane w
ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w wysokości 2 mln zł. Łączna
kosztorysowa wartość tego zadania to 10,5 mln zł. Realizację tego zadania planuje się
na 2021- 2023 (2 mln zł w roku 2021, 5 mln zł w roku 2022 oraz 3,5 mln zł w roku
2023). Dodatkowo aktualizuje się dochody i wydatki do wysokości określonych w
uchwale budżetowej. Szczegółowa informacja dotycząca tego zadania została
zamieszczona w załączniku nr 2 tj. w załączniku przedsięwzięć do projektu tej
uchwały.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytal, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.
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Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie została podjęta, poprzez połączenie się zdalnie z każdym radnym,
następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

Za-

TTrhwała Nr XXXII/304/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
maja 2021 r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budźetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2021 rok

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, źe zmiana uchwały budżetowej
polega na zwiększeniu po stronie dochodów i wydatków budżetu o 2 mln zł. Jest to
związane z wprowadzeniem środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na
budowę przedszkola. Gmina otrzymała ju?ź te środki. Natomiast po stronie wydatków
poza wprowadzeniem pierwszego etapu budowy przedszkola w wysokości 2 mln zł
wprowadza się zmianę polegającą na przesunięciu środków 5 146,32 zł na
współfinansowanie kosztów utworzenia punktów szczepień masowych oraz zakup
defibrylatora w formie dotacji dla powiatu.

Ponadto Skarbnik Gminy wskazała, źe w projekcie uchwały, który radni otrzymali w
załączniku nr 3 przesuwa się z pozycji nr 6 do pozycji nr 5 kwotę 22 tys. zł w ramach
Funduszu Dróg Samorządowych na zabezpieczenie robót dodatkowych związanych z
budową i przebudową mostu na drodze Niechorz-Komierówko, w celu podpisania
aneksu na wykonanie tego zadania.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu RM
p o zy tywn i e.

i zaopiniowany

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2021 rok została podjęta, poprzez połączenie się zdalnie z kaźdym
radnym, następującymi głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XXXII/305/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
maja 2021 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budźetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2021 rok stanowi załącznik nr 31 do protokolu.

c) udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego
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Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały.

Wskazała, że w uchwale w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego
dodaje się punkt 6 i7 w brzmieniu:

,,6. Udziela się z budżetu Gmiriy Sępólrio Krajeriskie dotacji celowej w kwocie
3 500, 00 zł na rzecz Powiatu Sępoleńskiego na utworzenie i funkcjonowariie Punk'hy
Szczepień Powszechnych ria terenie Powiatu Sępoleńskiego.

7. Udziela się z budż,etu Gmiriy Sępólrio Krajeńskie dotacji celowej w kwocie
1 646,32 zł rba rzecz Powiatu Sępoleńskiego ria współfinarisowanie kosztów zakupu i
montażu defibrylatora wraz z zestawem ratowniczym COVID."

Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Budżetu Rady Miejskiej
w Sępólnie Krajeńskim i zostal zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanre nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego została podjęta,
poprzez połączenie się zdalnie z każdym radnym, następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XXXII/306/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
maja 2021 r. w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego stanowi
załącznik nr 33 do protokołu.

d) określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz
określenia wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Izabela Fróhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Sępólnie Krajeńskim,
która uczestniczyła w sesji zdalnie przedstawiła projekt uchwały.

Projekt niniejszej uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Statutowej i Pomocy
Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zapytal czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego
oraz określenia wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego została
podjęta, poprzez połączenie się zdalnie z każdym, radnym następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnychza -
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W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.
Wykaz głosowania imiennego stanowi za%cznik nr 34 do protokołu.

Uchwała Nr XXXII/307/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
maja 2021 r. w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku
mieszkaniowego oraz określenia wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa
domowego stanowi załącznik nr 35 do protokołu.

e) wyraźenia zgody na utworzenie Spółki Społeczna Inicjatywa
Mieszkaniowa ,,KZN-Bydgoski" Spółka z ograniczoną

odpowiedzialnością

Przewodniczący RM poinformowal źe projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa, który
uczestniczył w sesji zdalnie przedstawił projekt uchwały.

Projekt niniejszej uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej
oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie wyra?żenia zgody na utworzenie Spółki Społeczna Inicjatywa
Mieszkaniowa ,,KZN-Bydgoski" Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością została
podjęta poprzez, połączenie się zdalnie z każdym radnym, następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 36 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XXXII/308/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
maja 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Spółki Społeczna
Inicjatywa Mieszkaniowa ,,KZN-Bydgoski" Spółka z ograniczoną
odpowiedzialnością stanowi załącznik nr 37 do protokołu.

f) zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu
Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w

tworzonej Spółce Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa ,,KZN-Bydgoski"
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością,

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiaaomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwały.

Projekt niniejszej uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej
oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.
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Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego
Funduszu Rozwo'3u Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej
Spółce Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa ,,KZN-Bydgoski" Spółka z ograniczoną
odpowiedzialnością została podjęta, poprzez połączenie się zdalnie z każdym radnym,
następującymi głosami:

12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 38 do protokołu.

za -

Podczas głosowania nieobecna wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, z uwagi na
problemy z połączeniem internetowym.

Uchwała Nr XXXII/309/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
maja 2021 r. w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków
Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia
udziałów w tworzonej Spółce Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa ,,KZN-
Bydgoski" Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością stanowi załącznik nr 39 do
protokołu.

g) wyrażenia zgody na dz'ierż,awę na okres 10 lat oraz odstąpienia od
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości

gruntowej stanowiącej własnoś5 Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwały dotyczący działki w Radońsku. Wyjaśnił, że w załączniku
graficznym pokazana jest działka stanowiąca ogródek działkowy na powierzchni,
którą kiedyś gmina otrzymala od Lasów Państwowych. Teren ten mieszkańcy 4
bloków w Radońsku u$tkują jako działki pracowniczo-ogrodowe.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zapytal czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat oraz odstąpienia
od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej
stanowiącej własność Gminy Sępólno Krajeńskie została podjęta, poprzez połączenie
się zdalnie z każdym radnym, następującymi głosami:

12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 40 do protokołu.

za -
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Uchwała Nr XXXII/310/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
maja 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat oraz
odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości
gruntowej stanowiącej własność Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik
nr 41 do protokohu.

h) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat oraz odstąpienia od
przetargowego trybu zawarcia umowy dzżerźavty nieruchomości

gruntowej stanowiącej własność Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, źe projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwały dotyczący działki we Włościborzu.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM poinformował, że wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko będzie
uczestniczyła w dalszej części obrad sesji. Rada Miejska od tego momentu obraduje
w 13 osobowym składzie.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, źe nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie wyra?źenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat oraz odstąpienia
od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej
stanowiącej własność Gminy Sępólno Krajeńskie została podjęta, poprzez połączenie
się zdalnie z każdym radnym, następującymi głosarni:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 42 do protokołu.

Uchwała Nr XXXII/31 1 /2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
maja 2021 r. w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na dzierźawę na okres 10 lat
oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy
nieruchomości gruntowej stanowiącej własnoś5 Gminy Sępólno Krajeńskie
stanowi załącznik nr 43 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 13 0dpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji

Przewodniczący RM poinformował, że wpłynęła odpowiedź na interpelację zgłoszoną
przez wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Jadwigę Bukolt w sprawie położenia
chodnika wzdłuż parkingu przy prywatnej posesji. Radni treść pisma otrzymali, jest
ona zamieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej gminy
oraz wywieszona na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego, dlatego nie będzie odczytana.
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Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 44 do protokołu.

Ponadto Przewodniczący RM poinformował, ze otrzymał odpowiedż na zapytanie
radnej RM Marioli Mosiądz w sprawie planowanej przybudowy ulicy Wyspiańskiego.
Radni treść pisma otrzymali, jest ona zamieszczona w Biuletynie Informacji
Publicznej, na stronie internetowej gminy oraz wywieszona na tablicy ogłoszeń
Urzędu Miejskiego, dlatego nie będzie odczytana.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 45 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 14 0dpowiedyi na wolne wnioski

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana
Waldemara Stupa?łkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielenie
odpowiedzi na wnioski zgłoszone na dzisiejszej sesji lub wskazanie pracowników do
udzielania odpowiedzi.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego udzielił odpowiedzi na wniosek złożony przez
wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Annę Miczko w sprawie uporządkowania
działek graniczących z molem. Wyjaśnił, że działki po lewej i prawej stronie od
przejścia spod pomnika do mola, są dzia?łkarni prywatnymi, dlatego Referat
Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa przygotuje stosowne pisma dot. uporządkowania
nieruchomości.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do wniosku radnego RM
Artura Juhnke o wykorzystanie środków z LGD na budowę ścieżki rosverovvej od
ronda ks. Grudzińskiego do Placu Przyjaźni. Wyjaśnił, że wnioski, które będą
rozstrzygane w lipcu muszą być już skompletowane, w sensie dokumentacyjnym.
Przypomniał, że jeden wniosek już złożony w LGD nie otrzymał wsparcia, dlatego
gmina będzie chcia?ła, aby był on ponownie złożony, a dotyczy oświetlenia boiska
sportowego. Dodał, że jest tarn pełna dokumentacja i wszystkie kosztorysy. Wniosek
ten nie dostał wsparcia w I turze. Nadmienił, że jeżeli chodzi o II turę pieniędzy, która
będzie dostępna w miesiącu grudniu dla Gminy Sępólno Krajeńskie, to w tym
wypadku nale0 się zastanowić, czy nie zło0ć tego typu wniosku. Odnosząc się
również do wniosku radnego RM Zdzisława Szwarca Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
poinformował, że place zabaw równiez można realizować w rarnach środków LGD jako
rekreacja, sport, ?mltura i turystyka. Trzeba będzie się zastanowić jakie zadania
zgłosić do tej wolnej kwoty pieniędzy, która jest na Gminę Sępólno Krajeńskie.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego zwrócił się z prośbą do IFGerownika Referatu
Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego o omówienie tych spraw na poszczególnych
komisjach tj. Komisji Gospodarki Komunalnej (...), Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i
Ochrony Środowiska oraz na Komisji Budżetu, ponieważ będzie wymagany udział
własny, około 30',/o do kaźdego zadania.

Następnie Pa?n Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i
Rolnictwa odniósł się do wniosku zgłoszonego przez Panią Sołtys Sołectwa Skarpa w
sprawie wymiany lampy oraz braku informacji na ten temat. Wyjaśnił, że informacja
została przekazana wg procedury do Enei i jest to sprawa niezależna od gminy,
ponieważ sprawa utknęła między spółkarni Enea Operator, a Enea Oświetlenie.
Nadmienił, że otrzymał dzisiaj informację, że Enea gwarantuje wymianę tego słupa
do końca czerwca tego roku.
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Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który zło0ł gratulacje Przewodniczącemu Rady
Miejskiej z okazji zdobycia pierwszego miejsca w pierwszym etapie ,,Plebiscytu
Osobowość Roku 2020" w kategorii polityka, samorządność, społeczność lokalna
organizowanego przez Ga?zetę Pomorską.

Przewodniczący RM poinformował, że wpłynęła odpowiedż na wniosek zgłoszony na
poprzedniej sesji przez Panią Sołtys Sołectwa Skarpa o wpisanie drogi wojewódzkiej
241 przebiegającej przez teren Gminy Sępólno Krajeńskie jako drogi niebezpiecznej.
Dodał, że radni i Pani Sołtys treść pisma otrzymali, dlatego nie będzie odczytana
podczas sesji, a będzie stanowiła załącznik nr 46 do protokołu.
Wpłynęła również odpowiedź na wnioski zgłoszone przez radnego RM Zdzisława
Szwarca dotyczące oznakowania drogi gminnej w Dziechowie przy pla,0 oraz
zanizenia chodnika. Radni treść pisma otrzymali, dlatego nie będzie odczytana
podczas sesji, a będzie stanowiła załącznik nr 47 do protokołu.
Ponadto wpłynęła odpowiedź na wniosek zg}oszony przez Wiceprzewodniczącą RM
Annę Miczko w sprawie umiejscowienia przejścia dla pieszych na ulicy Nowy Rynek.
Radni treść pisma otrzymali, dlatego nie będzie odczytana podczas sesji, stanowić
będzie załącznik nr 48 do protokołu.

Wpłynęła również odpowiedź na wniosek wiceprzewodniczącej RM Anny Miczko w
spraie wykonania dokumentacji technicznej ulicy Więcborskiej. Radni treść pisma
otrzymali, dlatego nie będzie odczytana podczas sesji, a będzie stanowiła załącznik
nr 49 do protokołu.

Ponadto wpłynęła odpowiedż na wniosek radnego RM Antoniego Dolnego w sprawie
przekazania kostki brukowej z rewitalizacji w Sępólnie Krajeńskim na potrzeby
Sołectwa Skarpa i Sołectwa Włościbórz w ilości 50'/o. Radni treść pisma otrzymali,
dlatego nie będzie odczytana podczas sesji, stanowić będzie załącznik nr 50 do
protokołu.

Przewodniczący RM poprosi'k o uzupełnienie odpowiedzi na wniosek radnego RM
Artura Juhnke w sprawie wrnurowania w grunt zrewitalizowanej części miasta tzw.
,,kapsuły czasu". Kierownik Referatu Irg wyjaśniła, źe jest przygotowana wstępna
koncepcja. Do lokalnych wykonawców wysłano zapytania cenowe w zakresie kosztów
jakie gmina musiałaby ponieść na realizację tego zamierzenia. Wystąpiono również
do projektanta o zgod«; na lokalizację kapsuły na rewitalizowanym Placu Wolności.
Następnie Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gkr uzupełnił odpowiedź na
wniosek radnego RM Artura Juhnke w sprawie oświetlenia na ulicy bł. ks. J.
Popiełuszki w zakresie obrócenia co drugiej larnpy w stronę chodnika. Wyjaśnił, źe
radny RM A.Juhnke otrzymał odpowiedź z Urzędu, obecnie gmina musi porozumieć
się z =firmą Enea w sprawie dołożenia jeszcze opraw świetlnych na ulicy bł. ks.
J.Popiełuszki. Zwrócił się z prośbą do radnego RM Juhnke o kontakt celem wskazania
konkretnych punktów, aby sprawa mogła być kontynuowana.
Następnie Przewodniczący RM poinformowa?ł, że zgodnie z prośbą radnego RM
Janusza Tomasa odpowiedzi na pisma w sprawie ustawienia ,,buzi- śmieszek" na
ulicy Chojnickiej i na ulicy Wojska Polskiego zostały mu przesłane pocztą
elektroniczną.

Pytań do udzielonych odpowiedzi nie było, więc Przewodniczący RM zamknął ten
punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.
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Ad. 15 Zakończenie sesji

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad. Następnie zło,Oł
życzenia wszystkim samorządowcom z okazji ,,Dnia Samorządu Terytorialnego".
O godz. 13.28 w związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej zamknąl sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
wypowiadając słowa ,,Zamykam XXXII sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim".

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 17 czerwca 2021r.

Obradoi przeĄoi ł:

Protokołowała:

i?
a Frosinamgr
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